
 

Kyläasiain neuvottelukunnan kokous 

Aika:  keskiviikko 13.12.2023 klo 17-18 
Paikka: Kokoushuone Hallitus, Kunnanvirasto, Keskustie 2 B, 01900 Nurmijärvi  
 

Läsnä:  
Outi Mäkelä   puheenjohtaja  
Päivi Lahtela   Klaukkalan Metsäkylän kyläyhdistys ry, jäsen  
Erkki Rantanen  Maaniitun asukasyhdistys ry, jäsen 
Jarmo Salmi   Palojoen Kyläyhdistys ry, poissaolleen jäsenen varahenkilö  
Tuija Tuominen-Peltola  Rajamäen kyläyhdistys, jäsen  
Yrjö Kivinen   Röykän asukasyhdistys, jäsen  
Jaana Diakite   Toivola-seura ry, jäsen 
Jani Hautala   Valkjärven kyläyhdistys, jäsen  
Tapani Virtanen  Valkjärven kyläyhdistys, varajäsen  
Kim Smedslund  EMO ry, jäsen  
Sirpa Rantala   Luottamushenkilö  
Tarleena Takalo-Eskola  Luottamushenkilö   
Piia Nurkka   sihteeri   
  
Poissa:  
Pro Nummenpää  
Lepsämän kyläyhdistys ry  
Uotilan kyläyhdistys ry  
Mäntysalo Seura 

 

1. Kokouksen avaus ja läsnäolijoiden toteaminen 

- Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 17:00. Todettiin läsnäolijat. 

2. Edellisen tapaamisen tiedote (Liite 1) 

- todettiin edellisen tapaamisen tiedotteen löytyvän kunnan verkkosivuilta   

3. Ajankohtaiset asiat  

- Kunta: 

- Metsäkylän osayleiskaava hyväksyttävänä elinvoimalautakunnassa torstaina 

14.12.2023. Osayleiskaavaa on laadittu ilman tilakohtaista rakentamismahdollisuuksien 

määrittelyä, ja tavoitteena on ollut joustavuus rakentamisen sijoittumisen suhteen. 

- Talouden tasapainottamiseen tähtäävä työ (Nuuka-ohjelman päivitys) on ollut 

keskeinen vuoden saavutus. 

- Kunnalle tarpeettomien kiinteistöjen myyntiä suunnitellaan. 

- Jatkuvasti toteutetaan infraa parantavia hankkeita prioriteettijärjestyksessä, tänä 

vuonna toteutettu mm. Länsikaaren koulun pihan ja Lähtelänojan kunnostukset.  

- Kylät ja asukasyhdistykset: 

- Klaukkalan Metsäkylän kyläyhdistys ry: 

- Odotukset osayleiskaavalle suuret. Toive on, että alueelle saataisiin enemmin 

asukkaita ja koulu säilyisi. Ensi vuonna koulun aloittaa 11 lasta. 

https://nurmijarvi10.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&id=2023625-10


 

- Kylä aktiivinen, useita vapaaehtoisten voimin toimivia yhdistyksiä (kyläyhdistys, 

Martat, VPK). Alueella on noin 850 taloutta. 

- Metsäkylän joulunavauksessa sytytettiin jouluvalot ensimmäisen kerran. Lisäksi 

Kylä-koulumuseolla oli Joulukoristeet kautta aikain – näyttely, jossa noin 100 

kävijää. Matkailun kehittämiseen alueella, idyllisellä maaseudulla, on potentiaalia. 

- Maaniitun asukasyhdistys ry: 

- Lumen aurauksesta terveisiä katujen kunnossapidolle.  

- Palojoen Kyläyhdistys ry: 

- Koulun säilyminen huolettaa Palojoella. 

- Kylätalkkaritoiminta loppunut, sillä ei ole saatu uutta henkilöä. 

Omakotitaloyhdistyksen talkkaria on voitu onneksi käyttää. 

- Mäntymäen asfalttiasema aiheuttanut haittoja, eikä tilanne ole korjaantunut. 

- Järjestetty mm. kesäkauden avajaiset, marraskuussa kekrijuhlat, joulunavaus. 

Nähtävyyksinä Kiven koti, Taaborinvuori. Kylältä on myös löydetty 1800-luvilta 

peräisin olevia perunakuoppia, jotka ovat olleet kyläläisten yhteisiä (perunoiden) 

säilytyspaikkoja.      

- Rajamäen kyläyhdistys ry: 

- Lukion menetys oli isku, iloinen asia on uuden koulun ja liikuntasalin rakentaminen 

(Rajamäen kampuksen peruskiven muuraus 8.12.2023).  

- Rajamäellä on vireä kyläyhdistys, jossa paljon toimintaa. Kylätaloa hyödyntävät 

monet yhdistykset, on mm. pelikerho, ääneen lukupiiri, yhteislaulua, sekä kahvila, 

jossa voi käydä tiistaisin vaikka muu toiminta ei kiinnostaisi.  

- Kesällä järjestettiin kirpputori parin viikon välein, Kyläpäivät (tänä vuonna 

Työtehoseuran pihalla) ja joulunavaus vuosittain. 

- Nähtävyyksinä Tykkitornit ja Viinamuseo.       

- Röykän asukasyhdistys ry: 

- Keväällä järjestettiin siivoustalkoot. Kesällä jätskipenkin viereen toteutettiin 

kesäkukkaistutukset. Toteutettu kalenteri. Jouluvaloja ei tänä vuonna saatu 

toimimaan, ensi vuonna siirretään valot kaupan kulmalla olevaan kuuseen.  

- Valitus tehty Leikontien maankaatopaikan ympäristölupaan. 

- Toivola‐Seura ry: 

- Hyvä asia, ettei Klaukkalan vedenpuhdistamoa toteuteta alueelle.  

- Kouluverkon osalta alue hankala, lapsia eri kouluissa.  

- Liikenneturvallisuuden osalta Metsäkyläntien ja Klaukkalantien risteys huolettaa, 

paikalla kova autoliikenne ja jonoja muodostuu.      

- Valkjärven kyläyhdistys: 

- Kunnan myöntämän kulttuuriavustuksen turvin järjestettiin musiikkiteatteri 

tapahtuma lapsille. 

- Luontokoulun toiminnan edistämiseksi ja vakiinnuttamiseksi on vireillä 

rahoitushakemuksia ja viranhaltijapäätöksenä maankäyttölupa laavulle. 

- Uusi Kyläavustaja saatu 



 

- Kuhakoski on suosittu kohde nähtävyytenä. Lisäksi kyläyhdistys edistää Valkjärven 

tien turvallisuuden parantamisista ja kevyenliikenteen väylähanketta (pyörätie-

hanke).  

- EMO ry: 

- Rahoitushaku on auki. Rahoitettavien hankkeiden painopisteinä ovat erilaiset ja eri 

kokoonpanoilla toteutetut yhteistyöhankkeet (esim. nuoriso tai älykkäät ratkaisut -

teema) (Liite 2). Myös ilmastoasioissa EMO ry on kiinnostunut yhteistyöstä 

(Ilmastoluotsi) ja rahoitushakua harkitaan Erasmus ja/tai Interreg-ohjelmista. EMO 

ry: n voi olla yhteydessä matalalla kynnyksellä.   

4. Muut asiat 

- Ei muita asioita 

5. Seuraava kokous: ajankohta ja paikka 

- Seuraava kokous päätettiin järjestää kyläasiain iltana toukokuussa Rajamäessä. Tarkempi 

ajankohta ja ohjelma sovitaan Rajamäen kyläyhdistyksen ja kunnan kesken.  

6. Kokouksen päättäminen 

- Puheenjohtaja Mäkelä päätti kokouksen klo 17:59 

  



 

Liite 1. 
Kyläasiain illassa tietoa ja kokemusten vaihtoa kylätoiminnan kehittämiseen  
Tiedote 12.05.2023   

Lämpimänä toukokuun iltana keskiviikkona 10.5.2023 järjestettiin Valkjärven koululla Kyläasiain ilta, jossa jaettiin 
tietoa ja vaihdettiin kokemuksia kylien kehittämisen suhteen. Illan järjesti Kyläasiain neuvottelukunta yhteistyössä 
Valkjärven kyläyhdistyksen kanssa. Kyläasian ilta on kyläasiain neuvottelukunnan uusi tapaamismuoto, johon ovat 
tervetulleita myös neuvottelukuntaan kuulumattomat kylä- tai asukasyhdistykset tai kuka tahansa kyläasioista 
kiinnostunut kuntalainen. Keskiviikon tilaisuus oli järjestyksessään ensimmäinen Kyläasiain neuvottelukunnan 
järjestämä kyläilta.  
 

Iltaan osallistui parikymmenhenkinen kylätoiminnan kehittämisestä kiinnostunut porukka. Mukana oli jäseniä 
kuudesta jo Kyläasiain neuvottelukuntaan kuuluvasta 11 yhdistyksestä, sekä jäseniin kuuluvat kaksi kunnanhallituksen 
nimittämää jäsentä, neuvottelukunnan puheenjohtajana toimiva kunnanjohtaja, sekä asiantuntijaroolissa toimiva 
EMO ry:n edustaja. Lisäksi mukaan saatiin myös yksi toistaiseksi toimintaan osallistumaton yhdistys parin jäsenensä 
voimin.   
 

Illan teemana oli kylätoiminnan kehittämisen rahoitusmahdollisuudet, sekä kokemustenvaihto eri 
rahoitusmahdollisuuksien käyttämisestä. Kyläasiain neuvottelukunnan sihteeri, palvelumuotoilija Piia Nurkka, kertoi 
ensin kunnan tarjoamista avustusmahdollisuuksista kylä- tai asukasyhdistyksille. Näitä ovat osallistuva budjetointi (jos 
määräraha toteutukselle myönnetään), kulttuuriavustukset, sekä kunnanhallituksen avustus vähävaraisten 
yleishyödyllisten järjestöjen tilavuokra-alennuksiin ja nuorisoseuran-, raittiusseuran- ja työväentalojen käyttö- ja 
hoitokuluavustuksiin.  
 

Tärkeä rahoitusmahdollisuus kylätoiminnan kehittämiseen on Leader-hankerahoitus, jota esitteli Eteläisen maaseudun 
osaajat EMO ry:n toiminnanjohtaja Esko Pietari. Ensimmäinen uuden kauden Leader-rahoitushaku on alkamassa 
piakkoin. Jaettavana on vuoteen 2027 asti viiden eri teeman kesken 2 miljoonan euroa sekä yleishyödyllisille 
toimijoille, että yrityksille. Pietari kehotti yhdistyksiä aktivoitumaan heti haun alkaessa ja ottamaan tarvittaessa 
yhteyttä EMO ry:n, josta annetaan neuvoja ideoiden kehittelyyn ja hankkeiden valmisteluun. Hakijan kokemuksia 
Leader-hankerahoituksen hakemisesta ja raportoinnista jakoi Lepsämän kyläyhdistyksen puheenjohtaja Henna 
Hurttala. Lepsämän kyläyhdistys sai edellisellä rahoitushakukaudella vuonna 2022 rahoituksen kylätalo Toukolan 
kunnostukseen. Hurttalan jakamat kokemukset konkretisoivat mitä hankesuunnittelun, hakemuksen teon ja 
toteutuksen vaiheissa on hyvä huomioida, jotta prosessi etenee sujuvasti. Hurttala nosti esiin esimerkiksi hakupalvelu 
Hyrrän, jonka käyttöedellytys on, että hakijalla on valtuutus tehdä rahoitushakemuksia yhdistyksen nimissä. 
Valtuutukset on hoidettava kuntoon tai tarkistettava että ne ovat kunnossa ennen hakemuksen jättämistä.   
Asiaohjelman lopuksi Valkjärven kyläyhdistyksen hallituksen jäsen Jani Hautala esitteli kyläyhdistyksen toimintaa, joka 
perustuu vuonna 2013 laaditun kyläsuunnitelman toteuttamiseen. Aktiivisesta toiminnasta nostettiin esille esimerkiksi 
koulun oppilaille järjestetyt luontoviikot, liikkumista edistävät hankkeet, kuten monitoimikentän, luistelukatoksen ja 
frisbeegolfradan rakentaminen, sekä liikenneturvallisuuden parantamiseen tähtäävät hankkeet. Kyläyhdistyksellä on 
kokemusta useista eri rahoitusmahdollisuuksista: osallistuvan budjetoinnin avulla on kunnostettu Kuhakosken kaiteet, 
Leader-rahoituksella on toteutettu frisbeegolfrata, sekä luistelukatos ja kulttuuriavustukset ovat mahdollistaneet 
tapahtumien järjestämisen. Lisäksi kyläyhdistys on toteuttanut rahankeräyksen, jonka turvin rakennettiin 
monitoimikenttä.  
 

Illan lopuksi jalkauduttiin ulos testaamaan kyläyhdistyksen toteuttamaa 8-korista frisbeegolfrataa, joka myös on 
saanut Leader-rahoitusta. Kotiin viemisinä iltaan osallistuneille jäi varmasti usko siihen, että yhteistyössä on voimaa, 
niin kylien sisällä kuin niiden kesken!   
Kyläasiain neuvottelukunnan toiminnasta voi lukea lisää tältä sivulta. Toiminnassa on tällä hetkellä mukana 11 kylä- tai 
asukasyhdistystä, joiden kesken järjestetään kaksi tapaamista vuodesta.   

  

https://www.nurmijarvi.fi/paatoksenteko-ja-hallinto/vaikuta-ja-osallistu/osallistu-paatoksentekoon/osbu/
https://www.nurmijarvi.fi/kuntalaisen-palvelut/kulttuuri-ja-vapaa-aika/kulttuuri/avustukset/
https://nurmijarvi10.oncloudos.com/kuulutus/202341035.PDF
https://www.emory.fi/
https://www.nurmijarvi.fi/paatoksenteko-ja-hallinto/paatoksenteko-ja-kuulutukset/muut-toimielimet/kylaasiainneuvottelukunta/


 

Liite 2. EMO ry hankeajatuksia 

Hankeajatus 1  
Hankkeen nimi: Innovaktivaattori  
Teema älykkäät ratkaisut  
Hakija: EMO ry (LEADER tai suoraan ELYstä) Uusimaa, Häme tai liitoista tai Interreg-ohjelmasta  
Aika: 1.4.2024-30.06.2025  
Tavoite: aktivoida EMO alueen toimijoita kokeiluihin, innovatiivisiin hankkeisiin, yhteistyön kehittämiseen 
ja osaamisen lisäämiseen eri teemoissa  
Toimenpiteet:  

• Tapahtumat verkossa ja kasvotusten – hyvät käytännöt ja uudenlaiset ratkaisut  5 kpl  

• Tulevaisuus/innovaatiopaja/innohackathon (muu? keksintösäätiö) 2 kpl  

• Uudet kokeilut ja pilotointi kunnissa, kylissä ja taajamissa (esim. virtuaaliohjaamo, geokätköily, 
ympäristöratkaisut, energiayhteisöt   

• verkostoinnin ja kumppanuuksien edistäminen EMOn alueella  
1. Älykkäät ratkaisut: Aktivoidaan kyliä, järjestöjä ja muita toimijoita yhteistyöhön, kokeiluihin ja 

uudenlaisiin toimintatapoihin. Hanke järjestää kaksi innovaatio/älykkäät ratkaisut tapahtumaa, 
mahdollisesti hackathon/innovaatioleiri tai tulevaisuuspajatyyppisenä. Hankkeessa on kokeilurahaa 
toimenpiteille. Valmistellaan teemahakua EMO ry:lle 

2. Verkostoituminen – aktivoidaan ja luodaan verkostoja kumppanuuksia uusille ratkaisuille.   
  

Hankeajatus 2  
Hanke-esityksiä EMO ry alueen kunnille  
Koordinointi, tiedottaminen, ohjaus, 10 000€  
Lopputapahtuma 4000€  
Kokonaisuus 44 000€  
1. Kuntien nuorisotoimijoille  
Hanke: Nuorten TOKI-hanke: Tapahtumia, Ohjelmaa, Kehittämistä ja innovaatioita  
Kunnilta/kuntien nuorilta toivotaan hakemuksia alla oleviin valittuihin teemoihin.   
EMO ry:n haku nuorten hankkeille 2023  
EMO ry järjestää toimialueensa nuorille mahdollisuuden hakea rahoitusta tämän haun ehtojen mukaisesti. 
Toimenpiteiden pitää kohdentua tai tapahtua EMOn maaseutualueille (kartat). EMO ry arvioi hakemuksia 
oman strategiansa kautta (s.12.15). Emme rahoita kahta samanlaista tai lähes samanlaista hanketta. 
Pyrimme huomioimaan erilaiset hakijat ja hajauttaa hyväksyttyjä hankkeita maantieteellisesti.   
Haku alkaa: 1.12.2023 Haku päättyy: 31.1.2024 Toteutusaika: kesäkuu 2024 loppuun mennessä  
Hankkeiden rahoitus: 500 - 4000 €. Hankkeisiin varattu kokonaisrahoitus: max 30 000€  
Hakija: Hakijana voi olla nuorten ryhmä (2-8 nuorta), koulu tai rekisteröity yhdistys (useamman kuin yhden 
nuoren on osallistuttava). Hakijan ikä 13-18v.   
Hyväksyttävät kustannukset: ostopalvelut, materiaalit, tilavuokrat, talkoo (erityisehdoin). Emme 
valitettavasti voi korvata matkakuluja.  
Rahoitus: tukiprosentti on 90. talkoo miten, kerätäänkö yksityinen rahoitus hakijoilta erillisellä laskulla. 
Maksut: laskut toimitetaan EMO ry:lle. Hakijat kilpailuttaneet hankinnat, ostopalvelut hakemuksissa 
ohjeiden mukaisesti.  
Oikeudet tuotoksiin  
Vuoden 2024 haku:   
EMO ry toivoo hakemuksia seuraaviin teemoihin. Hakuehdoista tietoa EMO ryltä.  
1. Nuori toimittaja  

• Kuvia, tarinoita, haastatteluja ja juttuja kylältä, kunnasta: nuoren vapaasti valitsema teema.   

• Nuorten hyvinvointi: kertomuksia ja viestejä   



 

Rahoitusta voi saada painotuotteeseen, videointiin, kuva- ja tarinakollaasiin, näyttelyn järjestämiseen, 
pientarjoiluihin, lehdistötilaisuuteen.  

2. Tapahtumat  

• Nuorten järjestämä tapahtuma – vapaavalintainen teema. Tavoitteena on lisätä tietoa, osaamista 
tai ymmärrystä nuorille tärkeistä asioista tai nuoria koskettavista asioista.   

Rahoitusta voi saada puhujiin, tilavuokriin, pientarjoiluihin, tilaisuuden ohjelmaan (ryhmätyöt, 
materiaalit, tekemällä oppiminen, dokumentointi, striimaus, osallistavat verkkotyökalut).  

3. Luova nuori  

• Suunnittele ja toteuta näyttely: mieti mitä haluat kertoa muille näyttelyn kautta.   

• Suuremman ryhmän yhdessä toteuttama taideteos valitulta taiteen alalta – mieti mitä haluat 
taideteoksella kertoa muille. Julkistustilaisuus.  

Rahoitusta voi saada materiaaleihin, tilavuokriin, videointiin, dokumentointiin, näyttelyesite  

 


